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معاون هماهنگی توزیع شرکت توانیر با  اشاره به برنامه های 
تشــویقی برای کاهش مصرف برق از ارائه برق رایگان به بخش 

کشاورزی پس از ساعات پیک مصرف خبر داد. 
محمدرضا حقی فام در گفت وگو با خبرگزاری فارس در پاسخ به این 
سؤال که وزیر نیرو اعلام کرده که برای پاسخ گویی به تقاضا بهترین روش 
مدیریت مصرف است، چه برنامه هایی برای روزهای اوج مصرف تابستان 
سال آینده اندیشیده شده، گفت: قرار شده که برای تابستان سال آینده 

و پیک مصرف، شش هزار مگاوات کاهش مصرف برق دهیم.
وی افزود: برنامه هایی که برای محقق شدن این اقدام انجام خواهیم 
داد، این است که برای بخش صنعت، بخش تعطیلات و تعمیرات و برای 
تجاری ها و اداری ها برنامه های تشــویقی و برای بخش کشاورزی چهار 
ساعت در پیک مصرف، خاموشی اعمال خواهیم کرد تا در مابقی ساعات 

روز در دوره پیک، برق مجانی مصرف کنند.
معاون هماهنگی توزیع شــرکت توانیر ادامــه داد: در بخش خانگی 
نیز اســتفاده از نصب پنج میلیون لامپ کم مصرف LED را در تهران که 
شروع شــده که در کنار این موضوع بر روی مسائل فرهنگی مشترکان 
خانگی ســرمایه گذاری خواهیم کرد، تا مردم نیاز مصرف خود را کاهش 
دهند، چرا که مشــارکت بخش خانگی در سال های گذشته در کارهای 
 فرهنگــی فعال بوده انــد و امیدواریــم در تغییر الگــوی مصرف به ما

 کمک کنند. 
بــه گفته حقی فام، برنامه  ریزی توانیــر برای صرفه جویی در مصرف 
برق در تابستان امسال پنج هزار مگاوات بوده است که به 4060 مگاوات  
رسیدیم و 800 مگاوات نیز شرکت مدیریت شبکه برق ایران کمک کرد، 

تا در مجموع امسال به حدود 4800 مگاوات برسیم.
معاون هماهنگی توزیع شــرکت توانیر اضافه کرد: امید است به این 
هدف شــش هزار مگاواتی نزدیک شویم و اگر به عدد پنج هزار مگاوات 

هم برسیم، کمک زیادی به شبکه برق خواهد کرد.
حقی فام ادامه داد: فعلًا مشکل کم آبی در پشت سدها را داریم و انرژی 
برق آبی کمتری به کمک کشور خواهد آمد، پس باید مدیریت مصرف را 

جدی تر از پارسال دنبال کنیم.

معاون توانیر خبر داد

ارائه برق رایگان به کشاورزان

مجری طرح گندم وزارت جهاد کشاورزی با 
بیان این که همچنان می گوییم کیفیت گندم ما 
در حد استاندارد و مطلوب است، اعلام کرد: نرخ 
خرید تضمینی گندم باید حدود ۹ درصد افزایش 
یابد و گرنه فشار مضاعفی بر دوش کشاورزان 

می گذارد. 
اسماعیل اسفندیاری پور در گفت وگو با خبرگزاری 
فارس در مورد آخرین برآوردها برای برداشت گندم در 
سال 97، خاطرنشان کرد: با وجود آن که بارندگی ها 
نســبت به سال گذشــته کاهش داشته و از متوسط 
کشوری 120 میلی متر به 74 میلی متر رسیده، اما به 
دلیل محدود بودن پراکنش های باران به جزء یکی دو 

استان وضعیت بقیه استان ها مطلوب است.
وی افزود: امسال به دلیل آنکه در مناطق سردسیر 
از جمله کردستان، کرمانشاه، آذربایجان شرقی و غربی 
درجه حرارت در وضعیت خوبی بوده است، میزان سطح 

سبز گندم از سال گذشته بهتر و جلوتر است.
مجــری طــرح گندم ادامــه داد: به جز اســتان 
خراسان رضوی،  خوزستان و فارس وضعیت بارندگی 
در استان های گلســتان،  مازندران،  اردبیل، لرستان، 
کرمانشــاه، کردستان و آذربایجان های غربی و شرقی 
خوب بوده است. البته گندم استان خوزستان بیشتر 
آبی است، اما در خراسان رضوی که تنها 20 میلی متر 

بارندگی بوده، وضعیت کمی سخت تر است.
اسفندیاری پور پیش بینی کرد، با وجود تمام این 

مجری طرح گندم وزارت جهاد کشاورزی: 

کیفیت گندم ایرانی مطلوب است

موارد، میزان برداشت گندم درسال جدید همانند سال 
96 یعنی حدود بین 8/5 تا 9 میلیون تن باشد، اگرچه 
برآوردهای نهایی تا 22  اسفندماه مشخص می شود و 

اکنون برای تخمین قطعی کمی زود است.
وی همچنیــن در مورد اعلام نشــدن نرخ خرید 
تضمینی گندم با گذشــت شــش ماه از موعد قانونی 
توســط دولت گفت: طبق اعلام بانک مرکزی، تورم 

منتهی به آخر بهمن ماه در کشور هشت درصد و تورم 
روســتایی نزدیک به 9 درصد اعلام شــده که قاعدتاً 
هزینه های بیشــتری را بر تولید و قیمت تمام  شــده 
تحمیل می کند که باید در اعلام نرخ خرید تضمینی 
گنــدم لحاظ شــود و گرنه فشــار مضاعفی بر دوش 

کشاورزان می گذارد.
مجری طرح گندم همچنین در مورد فشار برخی 

واردکنندگان به بهانه های مختلف برای واردات گندم 
گفت: همچنان می گوییم که نیاز داخلی را می توانیم 
تأمیــن کنیم و کیفیت گندم ما در حد اســتاندارد و 
مطلوب اســت سال 91، 2/6  میلیارد دلار گندم وارد 
کشــور کردند که تنها هدر دادن ارز بود که این رقم 
را در ســال 96 به 17/5 میلیون دلار رساندیم، یعنی 

فقط 59 تا 60 هزار تن گندم وارد شد.
وی تصریح کــرد: اینکه می گوینــد گندم برای 
صادرات توزیع نمی شــود، دروغی بیش نیست، چرا 
که شــرکت بازرگانی دولتی گندم به میزان کافی در 

اختیار قرار می دهد. 
اسفندیاری پور در پاســخ به اینکه گفته می شود 
که باید مراکز خرید گندم نســبت به مخلوط خاک 
و گندم دقت بیشــتری کنند و شما چه تدابیری در 
این حوزه دارید، گفت:  نمی توان شــارلاتان بازی یک 
عده خاص را به همه کشــاورزان تعمیم داد، چرا که 
کشاورز زحمتکش است و در این زمینه ها وارد نمی شود 
و ممکن اســت یکی دو نفر دلال دست به این گونه 
کارها بزنند که قطعا آنها شناسایی و برخورد شده است.
گفتنی اســت، دولت طبق قانون باید نرخ خرید 
تضمینی محصولات اســتراتژیک کشاورزی از جمله 
گندم را هر ســال تا پایان شــهریور اعلام کند، اما با 
نزدیک شــدن فصل برداشــت و با گذشت شش ماه 
هنوز نرخ خرید تضمینی گندم اعلام نشــده و به نظر 

می رسد قرار نیست این نرخ افزایش یابد.

وزیر اسبق اقتصاد با انتقاد از عقب نشینی بانک مرکزی از کاهش 
نرخ سود گفت: آقای سیف، اگر بخشنامه های ابلاغ شده قبلی بانک 

مرکزی را خودتان قبول ندارید چرا رئیس بانک مرکزی شده اید؟
حسین صمصامی در برنامه چوب خط با بیان اینکه تفاوت اساسی ارز در 
کشور ما با سایر کشورها در این است که اقتصاد ما به شدت به ارز و نرخ آن 
وابسته اســت، گفت: در تاریخ بعداز انقلاب بالاترین تورم ها در اقتصاد ایران 
زمانی بوده که نرخ ارز افزایش پیدا کرده است، بنابراین نرخ ارز در اقتصاد ما 
یک متغیر بسیار حساسی است که متغیرهای اساسی اقتصاد به آن وابسته است.

وی با ابراز اینکه علیرغم وجود مازاد درآمدهای ارزی در دو سال گذشته، 
ذخایر ارزی بانک مرکزی در این دو ســال کم شــده است، ادامه داد: مشکل 
نشــتی ارز اینجاســت که صادرکنندگان غیرنفتی ما صادر کرده اند ولی ارز 
حاصله را وارد بازار نکرده اند. هیچ مکانیزمی و نظارتی برای ورود این ارزها به 
بازار نیست. مورد بعدی قاچاق است که صادرکننده ارزش را وارد فعالیتهای 

قاچاق که سود بیشتری برای آنها دارد می کند.
وزیر اسبق اقتصاد مشکل دیگر را سفته بازی دانست و افزود: این اقدام ناشی 
از سیاستهای نادرست بانک مرکزی است مانند ایجاد صرافی های غیرمجاز و 
تزریق و توزیع ارز مبادله ای به بازار از طریق صرافی ها و این سیاســت بسیار 
غلطی است و باعث شد بانک مرکزی شرایطی را ایجاد کند که نیروی انتظامی 
وارد ماجرا شــود.صمصامی با اشاره به بخشنامه جدید بانک مرکزی مبنی بر 
افزایش ســود بانکی به 20 درصد که به نوعی باطل کننده بخشنامه شهریور 
ماه کاهش نرخ سود است، افزود: آقای سیف، اگر بخشنامه های ابلاغ شده قبلی 
بانک مرکزی را خودتان قبول ندارید چرا رئیس بانک مرکزی شده اید؟ استعفا 
بدهیــد بروید! وی با تذکر اینکه در حال حاضر افزایش بهره برای اقتصاد ما 
سم مهلکی است، بیان کرد: 95درصد نقدینگی موجود در اختیار پنج درصد 
جامعه است، این یعنی اختلاف شدید توزیع درآمد. رهبر معظم انقلاب اشاره 
کردند که ما باید از محضر خدا به خاطر تحقق نیافتن عدالت عذرخواهی کنیم. 
یکی از منشأهای اصلی بی عدالتی در اقتصاد ما همین نرخ سود بانکی است 
که ســالانه 230 هزار میلیارد تومان به پنج درصد افراد جامعه می دهد. این 
تجربه در سال 74 نیز وجود داشته است. باید صادرکننده ملزم شود که ارزش 
را وارد سیستم کند، مانند پتروشیمی ها که باید ارزشان را وارد سیستم کنند.

به گزارش خبرگزاری تســنیم، این اســتاد اقتصاد دانشگاه با بیان اینکه 
برای مبارزه با قاچاق و سفته بازی ها هم راهش مالیات است گفت: طبق ماده 
169 مکرر قانون اصلاح مالیات های مستقیم در راستای شفاف سازی و عدالت 
اقتصادی تمامی نهادهای اقتصادی که درگیر مبادلات و دادوستد هستند باید 

اطلاعاتشان را در اختیار سازمان امور مالیاتی قرار دهند.
صمصامی با ابراز اینکه ایجاد شــفافیت اقتصادی سخت نیست گفت: در 
سال 87 دوماهه، بدون قانون پایگاه اطلاعاتی را درست کردیم و از طریق آن 
کلی اطلاعات رصد شد. اکنون که قانون آن و زیرساخت های اطلاعاتی آن نیز 
وجود دارد، چرا این کار را انجام نمی دهید؟ اینهایی که می گویند »در حساب 

مردم سرک می کشید« قطعاً یا منفعت دارند یا نمی دانند.

انتقاد صمصامی از تصمیم بانک مرکزی برای افزایش نرخ سود

آقای سیف بخشنامه های قبلی 
خودتان را هم قبول ندارید؟!

هواپیمایی آســمان توضیحات جدیدی را درباره ســقوط 
هواپیمای تهران-یاسوج که هفته گذشته رخ داد ارائه کرده است 

که شامل نکات قابل توجهی است.
به گزارش ایســنا، در این توضیحات که به نظر می رسد در پاسخ به 
پیگیری های یکی از اعضای شــورای شهر تهران منتشر شده، چند نکته 
مهم مستتر است؛ هواپیمایی آسمان ادعا کرده خلبان قبل از پرواز، گزارش 
هواشناســی را مشاهده و آن را امضاء کرده است. این موضوع پاسخی به 
انتقادات چند روز اخیر اســت که چرا آســمان با توجه به شرایط آب و 

هوایی پرواز را لغو نکرده بود.
نکته دیگر این که براســاس این توضیحات، ستادی که در روز حادثه 
در سازمان هواپیمایی تشکیل شده از مدیرعامل آسمان خواسته درباره 

سقوط اظهارنظر نکند.
در توضیحات شرکت آسمان آمده است: »صبح روز حادثه، ستادی در 
سازمان هواپیمایی کشوری تشکیل و از همه، از جمله مدیرعامل آسمان 
خواســته شــد از هرگونه اظهارنظرخودداری نمایند و تنها از یک کانال 

اطلاع رسانی شود. دلیل سکوت و عدم اظهارنظر، همین است.«
ادعای عجیبی که در این توضیحات مطرح شده این است که مدیرعامل 
آســمان پس از ناامیدی از گشت زنی هلی کوپترهای سپاه و هلال احمر، 
از اطلاعات چوپانی که ســقوط هواپیما را مشاهده کرده بود و نیز کمک 
خلبانی که پروازهای متعدد با مرحوم فولادی به یاســوج داشت، مسیر 
دقیق پرواز را برای خلبان هلی کوپتر سپاه مشخص کرد و او نیز با مهارت، 

به محل عزیمت و لاشه هواپیما را یافت.
اما از همه مهم تر توضیحاتی است که درباره دلایل احتمالی سقوط از 
سوی آسمان ارائه شده است. این هواپیمایی اعلام کرده که دلایل احتمالی 
سقوط که البته گمانه زنی بیش نیست و در روزهای آتی مشخص خواهد 
شــد، »وضعیت آب و هوایی ناپایدار ارتفاعات دنا«، »شرایط فرودگاه« و 
»عقب ماندن صنعت هوایی کشور از امکانات روز هوانوردی دنیاست« که 
دو مورد آخر یعنی شرایط فرودگاه و عقب ماندن صنعت هوایی کشور از 
امکانات روز دنیا در تعارض با صحبت های مدیران شــرکت فرودگاه ها و 
سازمان هواپیمایی کشور است که جای پیگیری بیشتری در گزارش های 
آتی دارد.این در حالی اســت که سازمان هواپیمایی کشوری دیروز اعلام 
کــرد به طور موقت و تا اطــلاع ثانوی پروازهای ATR مدل 200 و 500 

شرکت هواپیمایی آسمان متوقف شده است.
این تصمیم به این علت گرفته شد که »سازمان هواپیمایی در فرصت 
مناسب بررسی های لازم را انجام و پس از حصول اطمینان از ابعاد ایمنی 

از سرگیری پروازهای مذکور اعلام گردد.«
پرواز »تهران - یاسوج« ساعت 8 صبح یکشنبه 29 بهمن بعد از 50 
دقیقه از آغاز پرواز، از صفحه رادار محو شــد و اخبار تکمیلی از ســقوط 
ایــن هواپیما خبر داد. در این هواپیما که در ارتفاع حدود 4 هزار متری 
کوه دنا در حوالی مســیر ســمیرم به یاسوج سقوط کرد، 60 مسافر و 6 

خدمه حضور داشتند.

توضیحات جدید درباره سانحه هوایی اخیر

هواپیمایی آسمان:
 به مدیرعامل ما گفتند حرف نزند!

نماینده سابق مجلس شورای اسلامی با انتقاد 
از عملکرد دولت در زمینه تحقق عدالت گفت: 
اگر تمامی دولت های پس از انقلاب را نسبت به 
این دولت مقایســه کنیم هیچ دولتی به اندازه 

این دولت حقوق نجومی دریافت نکرده است.
موسی الرضا ثروتی در گفت وگو با تسنیم، با بیان 
اینکه یکی از مهم ترین مسائلی که باعث بی عدالتی در 
جامعه می شود شکاف طبقاتی و پرداخت حقوق های 
نجومی است، گفت: متأسفانه دولت یازدهم و دوازدهم 
در این زمینه عملکرد مناسبی نداشتند به گونه ای که 
اگر تمامی دولت های پس از انقلاب را نسبت به این 
دولت مقایســه کنیم هیچ دولتی به اندازه این دولت 

حقوق نجومی دریافت نکرده است.
وی در مــورد این فراز از فرمایشــات اخیر رهبر 
معظم انقلاب که »حرکت به سمت  اشرافی گری و دل 

سپردن به طبقات مرفه به جای توجه به مستضعفان 
و قشــرهای ضعیف« را از مصادیق ارتجاع نامیدند، 
گفت: عامل چنین ارتجاعی دیدگاه های اشرافیت گرا 
و رفاه طلبی بین دولتمردان است، متأسفانه اکنون نیز 
بین دولتمــردان وجود دارد که مصداق عینی آن را 
می توان در پرداخت حقوق های نجومی و عدم اهمیت 

دولت برای برخورد با آن دانست.
این نماینده سابق مجلس شورای اسلامی با انتقاد 
از نسبت دریافت حقوق مدیران ارشد دولتی با سایر 
مردم گفت: در چهار سال گذشته حقوق وزرای دولت 
چهار برابر افزایش داشــته است درصورتی که برای 

سایرین چنین افزایشی نبوده است.
ثروتی با ابراز اینکه اکنون سخنگوی دولت اعتراف 
کرده که »وزرای ما صافی بیست میلیون تومان حقوق 
می گیرند« گفت: یعنی غیرصافی 25 میلیون حقوق 

دریافت می کنند و این میزان حقوق نسبت به دوره 
دولت دهم چهار برابر شده است.

وی بــا تصریح بــه اینکه ایــن افزایش حقوق 
غیرمتعارف است گفت: اکنون مشاهده می کنیم که 
نســبت حقوق وزیر بهداشت ایران از وزیر بهداشت 

آلمان، انگلستان، فرانسه و آمریکا بالاتر است.
این نماینده سابق مجلس شورای اسلامی افزود: 
حال این ســؤال مطرح می شــود که مگر آنها وزیر 
بهداشت نیســتند یا خدمات بهداشتی و درمانی در 
ایران نسبت به این کشورها خیلی بهتر است که وزیر 
بهداشت ایران باید درآمد بیشتری نسبت به آنها داشته 
باشد، البته این حقوق غیر از کارانه ای است که وزیر از 
بیمارستانی که به آن پا نگذاشته است دریافت می کند.
ثروتی با انتقــاد از هزینه های درمانی و افزایش 
دستمزد بی رویه پزشــکان گفت: ثمره طرح تحول 

ســلامت برای مردم چیزی جز افزایش هزینه های 
درمانی و افزایش افسارگســیخته حقوق پزشــکان 

نبوده است.
وی بــا تأکید به اینکه یکــی از مهم ترین عوامل 
عقب ماندگی در زمینه عدالت اقتصادی سیاسی کاری 
دولتمــردان حتــی در مواجهه با نیازهای اساســی 
مردم اســت گفت: به عنوان نمونه به قیمت سوخت 
می توان اشــاره کرد؛ اگر دولت هرســاله 10 درصد 
به انــدازه تورم قیمت حامل های انرژی را بالا می برد 
و 10 درصــد بر قیمت آن افــزوده می کرد آن چنان 
به مردم فشــار وارد نمی شــد که اکنــون بخواهیم 
به یک باره 50 درصد آن را افزایش دهیم. هرساله به 
بهانه انتخابات این موضوع عقب می افتاد و اکنون که 
دولتمردان از این باب خیالشان راحت شده می خواهند 

قیمت ها را بالا ببرند.

نماینده سابق مجلس:

دولت کنونی رکورددار حقوق نجومی است

رئیس اتحادیه پوشاک با بیان اینکه بعد از اجرای دستورالعمل 
واردات، ترکیه ای ها بازار پوشاک را قبضه کرده اند، گفت: پیش تر فقط 
تولیدکنندگان از وضعیت بد بازار ناله می کردند اما اکنون فروشندگان 

هم به ناله افتاده اند.
ابوالقاســم شــیرازی در گفت وگو بــا خبرگزاری فــارس در مورد تاثیر 
دستورالعمل نحوه صدور گواهی فعالیت نمایندگی و شعب شرکت های خارجی 
عرضه کننده پوشــاک در ایران اظهار کرد: دستورالعمل واردات پوشاک که 
اواســط سال گذشته توسط وزیر صنعت معدن و تجارت ابلاغ شد، منجر به 

واردات پوشاک توسط برندهای مختلفی با مجوز این وزارتخانه شده است.
رئیس اتحادیه پوشاک ایران افزود: البته برندهای مطرح و شناخته شده 
دنیا که معمولا اروپایی هســتند، هیچ کــدام تمایلی برای اخذ این مجوز از 

خود نشان نداده اند.
شیرازی با اشاره به ماده ای از دستورالعمل واردات پوشاک مبنی بر اینکه 
شرکت خارجی یا نماینده مکلف است؛  طی دو سال اول حداقل 20 درصد 
ارزش واردات را در داخل ایران تولید کند، گفت: دستورالعمل واردات پوشاک 
باعث شد برندهای نازل ترکیه  برای حضور بیشتر در بازار پوشاک ایران فرصت 
به دســت آورند، به طوری که الان بازار پوشاک تهران و حتی شهرستان ها 

جولانگاه برندهای نامتعارف پوشاک شده است.
رئیس اتحادیه پوشاک تهران تصریح کرد: استقبال مردم هم برای خرید 
پوشاک از این فروشگاه ها خوب است چون هم جاذبه  بالایی دارند و هم قیمت 

مناسب تری نسبت به تولیدات داخلی اعمال می کنند.
شــیرازی افزود: فروشــگاه های عرضه پوشاک ترک یکی پس از دیگری 
در پاســاژهای مطرح تهران و شهرســتان ها افتتاح می شــود، در حالی که 
تولیدکنندگان ایرانی به دلیل فقدان حمایت، توان اجاره این فروشــگاه ها را 
ندارند.وی بیان داشــت: دولت ترکیه از تولیدکننده خود حمایت های خوبی 
می کند، به همین دلیل تولیدکنندگان قادر به تولید با قیمت پایین تر می شوند.

رئیس اتحادیه پوشــاک ایران اظهار داشت: براساس اطلاعاتی که دارم، 
تاکنون 30 برند خارجی براســاس دستورالعمل مذکور برای واردات و عرضه 
پوشاک مجوز اخذ کرده اند.شیرازی افزود: قبل از صدور دستورالعمل واردات 
پوشــاک شعب فروشگاه های عرضه پوشاک خارجی بسیار کم و محدود بود 
اما اکنون تعداد این شعب روز به روز در حال افزایش است. به طوری که بازار 

خرده فروشان پوشاک را تصاحب کرده است.
وی بیان داشــت: قبل از صدور دســتورالعمل واردات پوشاک فقط ناله 
تولیدکننده داخلی به آسمان می رفت، اما با اجرا شدن دستورالعمل مذکور، 

ناله عرضه کنندگان پوشاک هم به آسمان هفتم رسیده است.

رئیس اتحادیه پوشاک:

دستورالعمل وزیر صنعت
 منجر به واردات بی رویه پوشاک شد

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار کرد: 
صادقانه باید گفت مردم و کارگران قدرت خرید 
خوبی ندارند و افزایش دستمزدها هم این کاهش 

قدرت خرید را جبران نمی کند.
بــه گزارش خبرگزاری فارس، علی ربیعی در یک 
برنامه تلویزیونی اظهار کرد: صادقانه باید گفت مردم و 
کارگران قدرت خرید خوبی ندارند و افزایش دستمزدها 

هم این کاهش قدرت خرید را جبران نمی کند.
وی گفت: سیاست افزایش میزان دستمزد نسبت 
به نرخ تورم باید یک دهه دنبال شــود تا مردم قدرت 

خریدشان به سال های گذشته برسد.
وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی افزود: افزایش 
دستمزد باعث افزایش قدرت خرید مردم و در نهایت 

افزایش تولید می شود.
ربیعی گفت: روزی که وزیر شدم هفت هزار میلیارد 

تومان هزینه درمان تامین اجتماعی بود که الان به 20 
هزار میلیارد تومان رسیده است.

وی عنوان کرد: بر اساس بررسی های به عمل آمده 
از ناآرامی های گذشته در برخی مناطق کشور مشخص 
شــد، ناآرامی ها در مناطقی که احســاس بی عدالتی 
بیشتر بوده بیشــتر به وجود آمده و این یک واقعیت 

اجتماعی است.
وزیر کار افزود: در ســال 97 برای فقرزدایی هفت 
هزار میلیارد تومان پیش بینی شد که چهار هزار میلیارد 

تومان آن موجود است و بقیه را باید تامین کنیم.
ربیعی گفت: 6 میلیون بیمه نشده در کشور وجود 
دارد کــه لایحه حمایتی آن هــم اکنون در دولت در 

دست بررسی است.
وی تثبیــت شــغل را از جملــه برنامه های این 
وزارتخانه دانســت و گفت: اعطــای 10 هزار میلیارد 

تومان تسهیلات به بنگاه ها در سال جاری در راستای 
همین برنامه بود.

وزیــر کار با بیان اینکه هدف ما نه وام دادن بلکه 
ایجاد  اشــتغال اســت افزود: در چارچوب  طرح های 
 اشتغال روستایی و فراگیر 300 هزار نفر ثبت نام کردند 
که از این میان 87 هزار طرح پذیرفته شــد و بخش 

اعظم آنها به بانک ها معرفی شدند.
ربیعی با بیان اینکه طرف دیگر در ایجاد  اشتغال 
خود مردم هستند، گفت: مردم باید بدانند  اشتغال به 

معنای استخدام، پایان یافته است.
وی با  اشاره به مشکلات صندوق های بازنشستگی 
گفت: این مشکلات از 25 سال پیش آغاز شد، اما هیچ 

کس آن را بیان نکرد.
وزیــر کار با بیــان اینکه صندوق هــای بیمه ای 
را بــا صندوق های حمایتی  اشــتباه گرفته ایم گفت: 

صندوق های ما نیازمند اصلاحات ســاختاری هستند 
و مجلس و دولت باید برای این اصلاحات تصمیمات 
ســخت بگیرند تا وضعیت صندوق ها درست شود اما 

جامعه آمادگی آن را ندارد.
ربیعی افزود: منابع بیمه کارگران ساختمانی 700 
میلیارد تومان و مصارفش یک میلیارد و 300 میلیون 
تومان اســت.وی خروج از بنگاه داری و روی آوردن به 
سوی سهام داری را از جمله برنامه های این وزارتخانه 
برای خروج صندوق های بازنشستگی از مشکلات شان 
دانســت و گفت: با 50 هزار میلیارد تومانی که سال 
آینده دریافت می کنیم همه بدهی هایمان را تســویه 

خواهیم کرد.
وزیر کار افزود: در ســال آینده ســه هزار و 100 
میلیارد تومان برای صندوق بازنشستگی فولاد در نظر 

گرفته شده است.

وزیر کار در پنجمین سال دولت روحانی:

مردم قدرت خرید خوبی ندارند

طرح کارت اعتباری خرید کالای ایرانی نه تنها در سال جاری به 
مرحله اجرا درنیامد بلکه طبق اعلام انجمن تولیدکنندگان لوازم 

خانگی سال آینده نیز اجرایی نخواهد شد.
به گزارش ایسنا، قرار بر این بود که طرح کارت اعتباری خرید کالای 
ایرانی در سال جاری با رفع نقایص طرح قبلی که در سال گذشته به مرحله 
اجرا درآمد، توســط وزارت صنعــت، معدن و تجارت و نیز بانک مرکزی 
اجرایی شود؛ دستوری که توسط ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی طبق 

ابلاغیه ای به این دو دستگاه ابلاغ شد اما هرگز به سرانجام نرسید.
براســاس مصوبه ستاد برنامه ریزی اقتصاد مقاومتی باید طرح جدید 
کارت اعتباری خرید کالای ایرانی توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت 
و نیز بانک مرکزی در سال جاری مدنظر قرار می گرفت، چراکه به عنوان 
وظیفه این دو دستگاه تعریف شده بود. پروژه ای که این دو دستگاه موظف 
بودند پس از تهیه، آن را جهت اجرا و ابلاغ به تصویب ســازمان برنامه و 

بودجه برساند. اتفاقی که به مرحله اجرا درنیامد و عملیاتی نشد.
حمیدرضا غزنوی - ســخنگوی انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم 
خانگی - در گفت وگو با ایسنا، درمورد اجرای طرح کارت اعتباری خرید 
کالای ایرانی در سال آینده تصریح کرد: همان طور که پیش از این انجمن 
صنفــی تولیدکنندگان لوازم خانگی اعلام کرده بود طرح کارت اعتباری 
خرید کالای ایرانی در سال جاری توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت 

و نیز بانک مرکزی به مرحله اجرا درنیامد.
وی اظهار کــرد: باید اعلام کنیم که هیچ گونه برنامه ای برای اجرای 
این طرح در سال آینده توسط نهادهای متولی وجود ندارد و طرح کارت 

اعتباری خرید کالای ایرانی در سال آینده نیز اجرایی نخواهد شد.

نماینده کارگران در شورای عالی کار گفت: با توجه به اینکه بیش 
از 70 درصد کارگران در کشور حداقل بگیر هستند، افزایش پلکانی 
دستمزدها به دلیل نزدیک بودن فاصله ها چندان تأثیرگذار نیست.

علی خدایی- در گفت وگو با ایسنا، درباره پیشنهاداتی که تاکنون برای 
افزایش حداقل مزد سال آینده کارگران به شورای عالی کار ارائه شده است، 
اظهار کرد: کل پیشنهاداتی که تاکنون درباره دستمزد مطرح شده پیشنهادات 
غیر رســمی و نظرشــخصی بوده و در شورای عالی کار هم هیچ یک از این 

پیشنهادات مطرح نشده است.
وی درباره تشــکیل جلسات دستمزد شــورای عالی کار گفت: جلسات 
کارگروه مزد هیچ وقت لغو نشــده و همواره ادامه داشته است، ولی نتیجه 

دلخواهی از آن حاصل نشده است.
نماینده کارگران در شــورای عالی کار افزود: توقع ما از جلسات کمیته 
دستمزد این بود که راه های افزایش قدرت خرید کارگران را بررسی کند که 
در این زمینه دستاورد کمیته صفر بوده و نتوانستند به توافق برسند. افزایش 
پلکانی حقوق در حوزه کارگری به آن مفهومی که در حوزه کارمندان دولت 
اتفاق بیفتد معنا ندارد، چون بیش از 70 درصد کارگران در کشور حداقل بگیر 
هستند و فاصله ها به قدری نزدیک هم است که افزایش پلکانی مزد مباحثی 
نظیر تجربه و سابقه را از بین می برد و لذا نیاز به کار کارشناسی بیشتر دارد.

به گفته خدایی احتمال اینکه جلسات دستمزد شورای عالی کار به سمت 
ارتقا سایر سطوح مزدی کارگران پیش برود بیشتر است.

عضو کانون عالی شوراهای اسلامی کار ادامه داد: در کارگروه مزد تاکنون 
این موضوع که دولت سهمی را بپذیرد یا از جایی سبد معیشت کارگران را 
تأمین کند به نتیجه نرسیده است. مقدمات تعیین سبد هزینه مصرف کارگران 
به طور کامل فراهم شده است اما در خصوص سبد خانوار و سهم خوراکی ها 

در سبد هزینه بین گروه کارگری و کارفرمایی اختلاف نظر وجود دارد.
خدایی تأکید کرد: اگر قرار اســت سه جانبه گرایی به صورت شعار باقی 
بماند و نقش گروه های کارگری در این نشستها و جلسات دیده نشود ترجیح 
می دهیم که در جلسات شرکت نکنیم و نمایندگان دولت رأساً هر کاری که 

می خواهند انجام دهند.
وی درباره رقم ســبد هزینه ماهانه خانوارهای کارگری در سال 1397 
نیز گفت: سال قبل به رقم دو میلیون و 480 هزار تومان رسیدیم و امسال 
این رقم بیشتر از سال گذشته خواهد بود ولی قابل پیش بینی نیست و پس 

از توافق می توان آن را اعلام کرد.
نماینده کارگران در شورای کار افزود: شاید کارفرمایان در مباحثی نظیر 
سازمان تأمین اجتماعی با کارگران موافق و همسو باشند ولی در مورد بسیاری 
از موضوعات نظیر بن خواربار و رقم سبد هزینه ماهانه کارگران تضاد منافع 

دارند و حاضر به همراهی با کارگران نیستند.

انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی:

کارت اعتباری خرید کالا 
سال آینده هم اعتبار ندارد

نمایندگان کارگران در شورای عالی کار:

70 درصد کارگران حداقل 
دستمزد را می گیرند

وزیر نیرو با بیان اینکه موثرترین و بزرگترین 
شــیوه تامین آب، مصرف صحیح آب موجود 
است گفت: باید هرچه زودتر از حالت یک جامعه 

بد مصرف در بخش آب و برق خارج شویم.
بــه گزارش خبرگزاری فــارس، رضا اردکانیان در 
حاشــیه آیین کلنگ زنی خط انتقال آب شرب کلان 
به پردیس گفت: موضوع بارورســازی ابرها موضوع در 
دست اجرا و مطالعه است و باید در طول زمان به درصد 
مطمئنی از تأثیر این شیوه بر افزایش منابع آب رسید.

وی ادامــه داد: هــر چند هر روش و شــیوه ای را 
مدنظر می گیریم اما نباید فراموش کنیم که موثرترین 
و بزرگتریــن شــیوه تامین آب، مصــرف صحیح آب 

موجود است.
وزیر نیرو خاطر نشــان کرد: اگــر در یک قرارداد 
نانوشــته ای همه ما توجه خود را بــر تأمین آب های 
جدید بگذاریم و از اینکه چگونه آب موجود را مصرف 
می کنیم غافل شویم اگر همه آب های جدید هم جمع 

شوند مشکل ما را حل نخواهند کرد.

اردکانیان افزود: ما باید به شــیوه های مصرف در 
بخش کشــاورزی و سایر بخش ها توجه کنیم و آن را 
مورد بازبینی قرار دهیم و باید الگوی کشــت مناسب 

را انتخاب کنیم.
به گفته وی، باید در مناطقی که نباید کشت های با 

آب بری زیاد داشته باشیم توسعه کشت دهیم.
وزیر نیرو افزود: ما اگر به این روش ها و شــیوه ها 
توجه نکنیم و راجع به آن صحبت نکنیم و آئینه ای در 
مقابــل خود قرار ندهیم که راجع به اینکه چگونه آب 

موجود را استفاده می کنیم همه طرح های جدید آب 
مثل شیرین کردن آب شور دریا، باروری ابرها و آب های 

ژرف مشکل ما را حل نخواهند کرد.
اردکانیــان تصریح کرد: باید هرچه زودتر از حالت 
یک جامعه بد مصرف هم در بخش آب و هم برق خارج 
شــویم و اگر به این سمت حرکت کنیم آن اطمینان 
و آرامش و پایداری بــرای ما فراهم خواهد بود. البته 
همزمان وظیفه داریم که به همه روش های تامین آب 

جدید هم بپردازیم.

وزیر نیرو:

طرح بارورسازی ابرها در دست مطالعه است

تابستان  در حالی جمعیت شاغل کشور در 
امسال بیش از ۲۳ میلیون و ۸۳0 هزار نفر بوده که 
این رقم در پاییز امسال به ۲۳ میلیون و ۳۳۱هزار 

نفر کاهش یافته است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، جدیدترین گزارش 
مرکز آمار حکایت از افزایش نرخ بیکاری به میزان 0/2 
درصد در پاییز 96 نسبت به تابستان 96 دارد. بر اساس 
گــزارش تفصیلی این مرکز درباره نیروی کار در پاییز 
امسال از جمعیت 26 میلیون و 472 هزار و 835 نفری 
فعال کشــور، بالغ بر 23 میلیون و 331 نفر شاغل و 
بیش از 3 میلیون و 141 هزار و 600 نفر بیکار هستند.

بر اساس این گزارش، تعداد شاغلان کشور نسبت 

بــه پاییز 95 به میزان 957 هزار و 751 نفر افزایش و 
نســبت به فصل قبل یعنی تابستان 96، 496 هزار و 

یک نفر کاهش پیدا کرده است.
نرخ بیکاری جوانان 15 تا 24 ســال هم در پاییز 
امسال با کاهش 2 درصدی نسبت به پاییز 95 به 28/4 
درصد رســید، اما نرخ بیکاری جمعیت جوان کشــور 
حدود 28 درصد و همچنین نرخ بیکاری جوانان 15 تا 
29 ساله حدود 25 درصد است که به اعتقاد کارشناسان 

اقتصادی این رقم نگران کننده است.
گزارش مرکز آمار نشــان می دهد از کل جمعیت 
شــاغلین کشــور، حدود 19 میلیون نفر را مردان و 
حدود 4 میلیون نفر بانوان تشکیل می دهند. همچنین 

از مجموع سه میلیون بیکار در سطح کشور، بیش از 2 
میلیون نفر از مردان و حدود 999 هزار نفر از جمعیت 
بانوان هستند.نرخ مشارکت اقتصادی جمعیت در سن 
کار یعنی جمعیت 10ساله و بیشتر نسبت به پاییز سال 
گذشته 1/2درصد رشد داشته است که البته این نرخ 
نســبت به تابستان امسال 0/9 درصد کاهش را نشان 
می دهد.نتایج این طرح آمارگیری همچنین حکایت از 
آن دارد که بخش خدمات با 50/1 درصد، بیشــترین 
سهم  اشتغال را بین بخش های عمده اقتصادی به خود 

اختصاص داده است.
همچنین بخــش صنعــت 32/6 درصد و بخش 
کشاورزی نیز 17/2 درصد از  اشتغال کشور را در اختیار 

دارد. سهم شاغلان بخش کشاورزی در پاییز 96 نسبت 
به پاییز سال گذشته 0/1 درصد و در مقایسه با تابستان 

سال جاری نیز 1/9درصد کاهش داشته است.
سهم شاغلان بخش صنعت در پاییز 96 نسبت به 
فصل قبل، معادل 1/2 درصد و نسبت به مدت مشابه 
سال گذشــته )پاییز 96 نسبت به پاییز 95( به میزان 

0/5 درصد رشد را نشان می دهد.
علاوه بر این سهم شــاغلان در بخش خدمات در 
پاییز امسال نسبت به تابستان 0/6 درصد رشد داشته 
اســت. البته سهم شاغلان در این بخش از اقتصاد، در 
پاییز امسال نسبت به پاییز سال گذشته، از کاهش 0/5 

درصدی حکایت دارد.

مرکز پژوهش های مجلس در گزارشــی 
با تاکید بر مشکلاتی که درباره منطقه آزاد 
بانه-مریوان وجود دارد، یکی از مشــکلات 
این منطقه آزاد را نبود خاصیت بازدارندگی 

از قاچاق عنوان کرد. 
به گزارش خبرگزاری فارس، مرکز پژوهش های 
مجلس، طی گزارشــی به ویژگی های منطقه آزاد 

پیشنهادی بانه-مریوان پرداخته است. 
در گزارش این مرکز اشــاره شــده که اعتبار 
مشــخصی بــرای تأمین وجوه مــورد نیاز جهت 
تکمیل زیرساخت های این منطقه از سوی دبیرخانه 

شــورای عالی مناطق آزاد تجاری-صنعتی و ویژه 
اقتصادی پیش بینی نشده است.

ضمن اینکه یکی دیگر از مشــکلاتی که برای 
ایــن منطقه وجود دارد مربــوط به عدم خاصیت 
بازدارنگی از قاچاق می باشد که مرکز پژوهش های 
مجلس درباره آن اعلام کــرده: در حال حاضر از 
مسیر بایوه-مرانه-سیدعلیا تا سنندج قاچاق صورت 
می گیــرد؛ لذا موانع طبیعــی نظیر کوه، خاصیت 

بازدارندگی در مقابل قاچاق کالا را ندارند. 
این گزارش به مشکلات دیگری مانند قرارنگرفتن 
شهرک صنعتی بانه در محدوده پیشنهادی و مشکل 

تامین آب در شهرستان مریوان نیز اشاره کرده است. 
در این گزارش، یکی دیگر از مشکلات منطقه 
آزاد بانه-مریــوان را وجود مســاحت های دارای 
معــارض می داند؛ بــه عنوان مثــال در محدوده 
پیشنهادی بانه، 373 نفر ساکن هستند؛ همچنین 
مســاحت کل عرصه نیز 2821هکتار اســت که 
428هکتار آن جزء مستثنیات و 2392هکتار آن 
جزء منابع ملی است. در محدوده پیشنهادی مریوان 
نیز مساحت کل عرصه 5747/43هکتار است که از 
این مقدار 3094/5هکتار جزء مستثنیات و مقدار 

2652/93 هکتار جزء منابع ملی است.

همچنین بخشــی از زمین های حاشیه جاده 
اصلی باشــماق-مریوان توســط اتبــاع خارجی 
به صــورت وکالتی خریداری شــده و علاوه بر آن، 
اغلب زمین های موجود در محدوده پیشــنهادی 
قطعه بندی شده و افراد حقیقی صاحب آن هستند 
که وجود این حجم از معارض، مشکلاتی را در آینده 

ایجاد خواهد کرد.
مرکــز پژوهش هــای مجلس با وجــود تمام 
مشکلات مطرح شــده برای این منطقه پیشنهاد 
می کند که باید بازنگری در شیوه ایجاد و مدیریت 

و نقشه های هر دو منطقه صورت گیرد.

بر اساس گزارش مرکز آمار

۵00 هزار نفر در پاییز بیکار شدند

بر اساس گزارش مرکز پژوهش های مجلس

منطقه آزاد بانه - مریوان خاصیت مقابله با قاچاق را ندارد
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